
Spravodaj c 113 
Motto 13: Zamieňať si zdravú lásku k národu, či zdravý patriotizmus so šovinizmom, to je 
úpadok ducha.  

Ján Chrizostom kardinál Korec - Rozhovory spod Zobora 
+++++++++++++++++++++++++++++++++ 

- 10.3.2011 stvrtok, 17.00, Dom kultury  Dubravka, Saratovska 2/A, Doc. Dr. Zora 
Lazarova, CSc. Uvaha nad historiografickými dokumentami. Velkej Moravy II. cast 
Obdobie vlady krala Svatopluka. Velka Movava a Svatopluk 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
- ďalšie Sociálne diskusné fórum usporiadame k aktuálnej problematike zmien v 

Zákonníku práce. Bude sa konať v 14.marca o 16,30 v knižnici Slovenskej spoločnosti 
pre zahraničnú politiku, Hviezdoslavovo námestie 14, viď pozvánka v prílohe. 
Podrobnejšia informácia k pripravovanej diskusii bude zverejnená vopred aj na 
webportáli www.jetotak.sk , ktorý bude naďalej naším partnerom pri organizovaní 
SDF a ktorý bude aj zverejňovať spracované výstupy z podujatí. 
Micheael Petras 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
- Človek ako vzťah  Štefan Srobar,  prednaska, ktorá sa bude konať v pondelok  14. 3. 2011 
o 18:30 hod. v Evanjelizačnom centre QUO VADIS Farnosti Najsvätejšej Trojice, 
Hurbanovo námestie v Bratislave.  

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
- Pozývame Vás na rozhovor o knihe: Anselm Grün – Wunibald Müller:  Co je duše,  (Moje 
tajemství - moje síla), ktorý sa bude konať v stredu  16. 3. 2011 o 18:00 
hod. na Zrínskeho ulici č. 2 v Bratislave, vedie: Mgr. Ing. Štefan Šrobár, CSc. 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
NESLYCHANA DRZOST!!! 

PRECO NA TUTO DRZOST NEREAGOVALO MINISTERSTVO ZAHRANICNYCH 
VECI SR?! 
http://www.cez-okno.net/clanok/rozhovory/konzul-gejza-farkas-nova-vlada-tisicrocneho-
statu-spustila-obnovu-slovenska-statnost-je-madarskou-licenciou 
––––––––––––––––––––––– 
Na to mala reagovať vláda a ministerstvo zahraničných vecí SR a vyhlásiť dotyčného za 
personu non grata a odobrať mu všetky  právomoci konzulárneho zastupiteľstva za 
nediplomatické vyjadrovanie (prakticky casus belli) a urážky národa, rasy, štátu - 
spochybňovanie štátnosti a osobnosti  (zaujímavé, keby išlo o inú rasu, štát a pod. to by už 
bolo vresku). Bohužiaľ súčasná priemerka tejtokrajiny  a  tátokrajinský minister zahraničia 
analista na to nemajú rozum. Zaujímavé je, keď Slota kritizoval len slovenskú učebnicu v 
maďarskom jazyku a šťavnato okomentoval len učebnicové ilustrácie, to bolo jačania o 
urážaní vyvoleného národa! Možno by sa dal použiť Matovič, svopjho času v tom svojom 

- 
Názov konferencie: 

Franz Liszt a jeho miesto v európskej hudobnej kultúre. 

Miesto konania: Múzeum Jána Cikkera v Bratislave. Musicologica historica II. 

Dátum konania: 17.05.2011 - 19.05.2011 

Organizovaná SAV: áno 

Kontaktná osoba: 
doc. Markéta Štefková PhD. ( marketa.stefkova@savba.sk, 
marketa.stefko@gmail.com) 



plátku sa vrhol na Slotu za toho šaša, že vraj urazil maďaský národ (pričom ten len kritizoval 
ideologické zameranie učebnice delepisu) a žiadať ho aby aj teraz zaujal  k tomuto recipročné 
stanovisko. 
–––––––––––––––––––––––––– 
Reakcia na drzost konzula: 
Ak sa pán poslanec I. Matovič pasuje za obrancu i ochrancu ukrivdených ako to urobil svojho 

času ako skutočný obyčajný človek v známom prípade Slota verzus „šašo“, dúfam, že sa 

rovnako razantne aj teraz ako poslanec parlamentu postaví na stranu Slovenskej republiky,  

keď jej raison d´etre, dejiny a obyvateľov – národ nediplomaticky pourážal G. Farkas, konzul  

Maďarskej republiky vo svojom internetovom interview. Urážka je vtom väčšia, že ide 

o zástupcu diplomacie, pri ktorom sa predpokladá  určitá forma diplomatického taktu 

a prejavu i prípade nesúhlasu. V podstate je jasné z jeho výrokov, že v štáte so skutočnou 

štátnou hrdosťou, by takúto osobu okamžite vypoklonkovali z jej postu ako personu non 

grata. To ale čakať od nášho terajšieho ministra zahraničných vecí s jeho análnym prístupom 

k riešeniu štátnych a diplomatických problémov nie je možné. On je tak maximálne aj 

s premiérkou na tátokrajinové. Pri podrobnom prečítaní výrokov „pána“ konzula Farkasa 

možno jednoznačne sa sťažovať, že ide o výroky urážajúce rasu, národ, etnikum a podobné 

náležitosti, na čo sa aj v právnej legislatíve SR príslušné paragrafy (ktoré sa v prípade iných 

národov a kultúr okamžite veľmi razantne aplikujú – s výnimkou Slovákov). Ide v podstate  o 

terminológiu používanú blahej pamäti A. Hitlerom o menejcenných rasách a národoch. Je 

milé od pána konzula, že si na tento spôsob vyjadrovania v demokratickej Európe zase 

spomenul. Čo na to pán Matovič – napíšete na to aspoň taký článok ako na Slotu? 

Mimochodom, poslanec NR SR Slota v danom kontexte neurážal ani Maďarov ani ich 

históriu či ich alebo kresťanské symboly ale iba kritizoval obsah slovenskej učebnice 

dejepisu napísanej po maďarsky (alebo maďarskej učebnice) používanej  v Slovenskej 

republike s tým, že daná učebnica nezodpovedá slovenským osnovám o dejinách Slovenska 

a štátnej doktríne SR. Tam nešlo o maďarské dejiny v Maďarsku, išlo o slovenské v SR – 

a to je rozdiel. Že sa nakoniec na záver komentára (podotýkam k stavu učebnice) vyjadril 

expresívnejšie  cudzím slovom šťavnatejšie, však to by nebol on (to síce neospravedlňuje 

ale vysvetľuje situáciu) ale stále išlo o slovenskú knižku (sic!). Pri pánovi konzulovi však ide 

názory na suverénny štát povedené diplomatom (sic!). To len toľko aby ste to ako obyčajný 

človek pochopili ako suverénny poslanec konali Myslím, že by to tiež stálo aspoň za jeden 

článok).                                                                                      Štúrova spoločnosť 

–––––––––––––––––––––––– 



 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
Stop revizionizmu v demokratickej Európe! 

 V súvislosti so zámerom maďarských revizionistov inštalovať na súkromnom 

pozemku v Košiciach pomník Jánoša Esterházyho, treba voči tejto provokácii rázne zakročiť 

a striktne uplatniť zásadu – „rozhoduje a riadi ten, kto zodpovedá.“ Za to, čo sa uskutoční na 

výsostnom území SR nesú hlavnú zodpovednosť najvyššie orgány a inštitúcie SR, preto majú 

mať aj rozhodujúce a konečné slovo. Z toho prirodzene vyplýva, že ak inkriminovaný pomník 

nie je v súlade so slovenskými národnoštátnymi záujmami, ba dokonca ponižuje či uráža 

väčšinové štátotvorné spoločenstvo – sú oprávnené a aj povinné neodkladne konať v zmysle 

zákonov vzťahujúcich sa na trestný čin „urážka národa a rasy“ a zabezpečiť tak účinnú 

ochranu národnoštátnych záujmov a medzinárodnej autority SR.  Navyše, ani súkromné, ani 

úzko skupinové či dokonca zahraničné iniciatívy nemajú – a z hľadiska bezpečnosti štátu ani 

nesmú mať – prednosť pred celospoločenskými záujmami.  

Treba rešpektovať objektívny fakt, že politickou činnosťou Jánoša Esterházyho boli 

tragicky zasiahnuté – často aj stratou života  – osudy mnohých tisícok ľudí. V žiadnom 

prípade nemožno jeho osobný osud dávať na tú istú úroveň spoločenskej vážnosti a dôležitosti 

akú si oprávnene zaslúžia obete jeho činnosti. Pretože k týmto obetiam patrí aj slovenský 

národ, je v príkrom rozpore so slovenskými národnoštátnymi záujmami, aby na území jeho 

štátu – Slovenskej republiky - stál akýkoľvek pomník osoby, ktorá sa podieľala na takej 

drastickej ujme a škode akou bola okupácia slovenského juhu v rokoch 1938-1945.  A je 

v  plnej právomoci orgánov štátnej moci takýto či akékoľvek podobné – národ a rasu 

urážajúce – pomníky rázne odmietnuť a všetkými dostupnými prostriedkami zabrániť ich 

inštalácii na území SR.  Zároveň treba posúdiť na úrovni Generálnej prokuratúry SR či nejde 



o propagáciu fašizmu a iných ideológii hlásajúcich rasovú či národnostnú neznášanlivosť 

a ohrozujúcich demokraciu. A zároveň, vzhľadom na súčasné tendencie v maďarskej politike 

voči Slovensku, posúdiť aj závažnosť spoločenskej nebezpečnosti pri ohrození životných 

záujmov SR. 

 Parížska mierová konferencia v roku 1947  výslovne Maďarsku zakázala akúkoľvek 

revizionistickú činnosť voči susedným štátom. Z toho prirodzene vyplýva aj zákaz stavania 

pomníkov exponentom revizionistickej politiky, ktorá bola jedným z hlavných dôvodov 

rozpútania 2. svetovej vojny. Výrazným exponentom revizionizmu, krajného nacionalizmu 

a iredenty bol Jánoš Esterházy, o ktorom je všeobecne známe, že sa aktívne podieľal na 

Viedenskej arbitráži označovanej tiež ako „Mníchov pre Slovensko“.  

 Hlavná spoluvina Jánoša Esterházyho na tomto mocenskom diktáte voči Slovensku 

spočíva v tom, že osobne rokoval v Ríme s ministrom zahraničia vtedajšieho fašistického 

Talianska Galeazzom Cianom o územných požiadavkách Maďarska voči Slovensku. A bol to 

opäť Jánoš Esterházy, kto nadšene vítal Miklóša Hortyho prechádzajúceho Košicami na čele 

maďarských okupačných vojsk. Na dokreslenie politického profilu Jánoša Esterházyho treba 

povedať, že bol aj blízkym spojencom nacistického vojnového zločinca Konráda Henleina, 

s ktorého sudetonemeckou stranou koordinoval činnosť svojej strany maďarskej národnostnej 

menšiny žijúcej na Slovensku, ktorej cieľom bolo pripojiť slovenské územie k Maďarsku.  

 Už tieto fakty dokazujú, že akákoľvek glorifikácia či dokonca vytváranie obrazu 

martýra z Jánoša Esterházyho, ktorý má osobný podiel na udalostiach vedúcich k maďarskej 

okupácii časti slovenského územia - vrátane mesta Košíc - je nielen z hľadiska dejín, ale 

najmä z hľadiska súčasných záujmov demokratického vývoja v Európe – neprípustné 

a odsúdeniahodné! Rovnako ako postavenie pomníka v meste, ktoré bolo aj jeho pričinením 

okupované a pričlenené k Maďarsku.  

 Opakovane upozorňujeme predstaviteľov SR, že dlhodobým a neskrývaným 

strategickým cieľom maďarských revizionistov je nielen pripojenie slovenského juhu 

k Maďarsku, ale aj obnovenie tzv. Veľkého Maďarska. A cieľom súčasnej maďarskej politiky 

voči SR – ako najmenej skúsenému susedovi v obrane svojej suverenity – je vytvárať 

precedensy v oblasti práv maďarskej menšiny na našom území a potom si ich ako štandard 

vynucovať aj od ostatných susedov Maďarska. Tento cieľ sa napĺňa napr. aj stavaním 

maďarských pomníkov na území SR, k nemu vedie aj zákon o používaní jazyka 

národnostných menšín či zákon o dvojitom občianstve, ktoré majú za úlohu postupné 

oslabovanie suverenity SR na jej štátnom území.  



Súčasné stupňovanie požiadaviek maďarskej menšiny voči SR možno oprávnene 

označiť ako henleinizáciu slovenského juhu, proti ktorej je povinná dôrazne vystúpiť tak 

slovenská vláda, ako aj slovenská diplomacia na vrcholných fórach EÚ. Vzhľadom na 

chronické nerešpektovanie mierových dohôd zo strany Maďarska a sústavné vytváranie 

zdrojov napätia v dunajskej kotline je zároveň nevyhnutné – koordinovať politiku SR voči 

MR so všetkými susedmi a neodkladne hľadať garanta našej suverenity aj medzi 

veľmocami.  

 Vyzývame demokratické sily v našom štáte ako aj predstaviteľov ako aj obyvateľov 

mesta Košíc, aby v súčinnosti s predstaviteľmi nášho štátu všetkými prostriedkami zabránili 

hanobeniu demokracie a potupe Košíc, ktorú chystajú maďarskí revizionisti, čo by v prípade 

postavenia inkriminovaného pomníka bolo prejavom pohŕdania miliónmi nevinných obetí 

vojny, na ktorej hlavnú vinu nesú práve revizionizmus a expanzívny nacionalizmus, ktorého 

výrazným exponentom bol aj Jánoš Esterházy.  

Bratislava, 6. 3. 2011 

Za výbory Združení slovenskej inteligencie  a Radu osobností 

Akad. mal. Viliam Hornáček                    predseda 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
Nešlo o strašenie, ani víziu, ale o predvídavosť 

27. februára 2011 
(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 

www.pansu.sk  
 
Keď som pred časom napísal článok „Vadí (ne)kresťanským demokratom kresťanský kríž?“, 
bol som práve rozhorčený z množstva cielene pokračujúcich akcií vládnucej „kamarily“ proti 
našej národnej a štátnej identite. Bolo to čerstvo po hysterických útokoch proti soche kráľa 
Svätopluka, stojacej pred bratislavským hradom. Vtedy som objavil, že v obehu je nová 
slovenská (?) dvoj eurová minca, na rube ktorej, namiesto slovenského dvojkríža, je 
vyobrazený akýsi nevkusný panáčik! Pod týmto dojmom som v článku vyslovil svoju 
domnienku, že noví naši vládcovia sa už chcú vzdať aj nášho pekného štátneho znaku na 
našich minciach. Po uverejnení článku v Stálej konferencii Panslovanskej únie som za nejaký 
čas dostal upozornenie, že ide iba o špeciálnu, či slávnostnú emisiu pri príležitosti prijatia 
eura našou republikou. A že ide iba o prvý krok, pretože podobné emisie vraj budeme 
vydávať aj v ďalších rokoch. Nuž povedzme, že som nechtiac (z nevedomosti) uviedol 
nepravdu. Ale ako to, že správa o takejto emisii nemala širší ohlas, ktorý by mi, ako bežnému 
občanovi, určite nebol unikol, ak by to bolo publikované trošku hlasnejšie a obšírnejšie… 
Nehovoriac o tom, že sme neustále svedkami rôznych útokov globalizátorov voči 
kresťanským symbolom a kresťanstvu vôbec! Hlavne v EÚ, kde naopak nekresťanské 
náboženstvá sú prinajmenšom tolerované, ak nie priam chránené, či vyzdvihované. Na druhej 
strane, ak sa dobre pamätám z minulosti, tak rôzne pamätné emisie nebývali veľké, čo do 
počtu vydaných mincí. A väčšinou sa nedostali do obehu, čo sa tentoraz nedá povedať. Veď 
až doteraz ich máme vo všetkých obchodoch už plno. Pritom pred vstupom do eurozóny nám 
bolo povedané, že bankovky budú mať jednotný motív pre celú EÚ. Naproti tomu mince si 



bude každý členský štát (pardon, akási krajina) vydávať (raziť) s vlastným motívom, či 
odlišujúcim symbolom. No a čo je lepším identifikačným symbolom, než ten štátny? Takže, 
prečo musel(!) byť onen nevkusný panáčik situovaný na rube mince a nie na jej líci? Bola to 
náhoda, či zámer?  
 
Nuž nechcel som byť, ani kuvikom, ani vizionárom. Len som chcel nabádať spoluobčanov 
k tomu, aby sme v čase rôznych „hier“ o sociálne prežitie neprehliadli ako rafinovaným 
spôsobom prídeme o svojbytnosť a národnú identitu. Preto by sme sa mali rozpamätať ako za 
osem rokov vládnutia tých istých síl ktoré sú pri moci teraz, boli verejnosti predhadzované 
rôzne odpútavanie kauzy, či kauzičky. A kým sme všetci venovali tomu pozornosť ušli nám 
dôležité kroky, či zákony namierené proti sociálnym istotám, či národnoštátnym výdobytkom. 
A podobné „tančeky“, o sochu Svätopluka, či oneskorené zistenia ekonomických prešľapov 
sa dejú aj teraz. A potom nestíhame žasnúť, napríklad nad drzosťou (ne)slovenských 
„mostárov“, presadzujúcich znižovanie percentuálnej kvóty na používanie jazyka 
privilegovaných menšín v úradnom styku. Teda občanov žijúcich na území, na ktorom už od 
roku 1918 majú aj oni, nielen právo ale aj povinnosť získavať vzdelanie v úradnom jazyku. A 
to bezplatne. Teda opäť ide o globalizačné presadzovanie rasizmu, či diskriminácie, naopak! 
Čiže o diskrimináciu autochtónneho, väčšinového, národa na vlastnom území. Nehovoriac o 
zbytočnom vyhadzovaní štátnych prostriedkov na rôznych a nepotrebných tlmočníkov pre 
občanov ktorí sa vôbec učiť odmietajú…  

Teda na tieto aspekty som myslel vo svojom článku. A preto som sa veľmi potešil, keď som 
asi pred týždňom objavil na internete potešujúcu správu. A to článok „Slovenská dvojeurová 
minca je najlepšou a najžiadanejšou obehovou mincou sveta“.  

Tento článok vlastne potvrdil moje slová. Citujem: „Slovensko sa stalo koncom januára 
stredobodom pozornosti na celosvetovej súťaži o najkrajšie mince, keď sa slovenská 
dvojeurová minca stala po prvýkrát najlepšou a najžiadanejšou obehovou mincou. 
Dvojeurovka získala prvenstvo v tejto kategórii vďaka motívu dvojkríža na trojvrší, ktorého 
autorom výtvarného návrhu je akad. soch. Ivan Řehák“. 

„Cena za najlepšiu a najžiadanejšiu obehovú mincu bola slávnostne odovzdaná 29. januára 
2011 zástupcom Národnej banky Slovenska a Mincovne Kremnica v rámci Svetového 
peňažného veľtrhu v Berlíne“. 

Teda naplno sa potvrdilo to, o čom som písal ja: „Lebo, ak ktorýkoľvek občan v eurozóne 
dostane mincu s týmto kresťanským a štátnym symbolom do ruky, tak ho to zaujme. A bude 
zvedavo zisťovať z ktorého štátu minca pochádza. Tak zistí, ak to nevedel, že existuje akási 
Slovenská republika a akýsi slovenský, navyše kresťanský, národ. Potom sa možno bude 
zaujímať o to, kde sa tento kultúrny a kresťanský štát nachádza a možno ho aj bude chcieť 
navštíviť. Ale o to asi niekomu ide. Aby o nás nikto nevedel, aby nás nikto nenavštevoval a 
aby sme ekonomický nerástli ale zaostávali. Lebo tak nás ktosi bude môcť lepšie zotročiť a 
udržiavať v novej koloniálnej závislosti.“ 

Nuž potvrdilo sa čo som predpokladal ja, že náš štátny symbol určite niekoho zaujme. Ale že 
zaujme nielen tak hockoho, som nepredpokladal. A preto budem opäť citovať z vyššie 
uvedeného článku. Že, „Celosvetovú súťaž o najkrajšie mince vyhlasuje každoročne vo 
viacerých kategóriách renomovaný vydavateľ numizmatickej literatúry so sídlom v USA 
Krause Publications. Tentoraz súťažili mince v piatich kategóriách, a síce o historicky 
najvýznamnejšiu mincu, o najlepšiu zlatú mincu, o najlepšiu striebornú mincu, o najlepšiu 



obehovú mincu a o najviac inšpirujúcu mincu. Začiatkom tohto roku boli vyhlásené najkrajšie 
mince s ročníkom razby 2009, ktoré v hlasovaní zvolila medzinárodná komisia zložená z viac 
ako 60 členov, odborníkov z oblasti numizmatiky“. 

Z tohto teda vyplýva, že naše výtvarné riešenie mince je naozaj výborné, keď to ocenil 
renomovaný subjekt v USA a až 60 renomovaných numizmatikov. O to, to musí byť väčším 
úspechom, pretože z tohto štátu sa našej republike akosi veľa dobrých slov nedostáva, nie to 
ešte ocenení. Skôr naopak. Ale keď bolo povedané „A“ je potrebné povedať aj „B“… teda 
dokončiť onen článok. Citujem: “Celosvetové ocenenie je mimoriadnym úspechom autora 
výtvarného návrhu mince, zároveň je však aj významným ocenením pre Národnú banku 
Slovenska, ktorá v rámci procesu prípravy zavedenia spoločnej európskej meny v Slovenskej 
republike vyhlásila, zorganizovala a vyhodnotila verejnú anonymnú súťaž na výtvarné návrhy 
slovenských strán obehových euromincí. Toto vzácne ocenenie prichádza pritom len dva roky 
po zavedení eura ako platnej slovenskej meny. Úspech z prvenstva slovenskej obehovej mince 
v hodnote 2 eurá, vnímaný predovšetkým širokou numizmatickou verejnosťou celého sveta, 
prináleží taktiež Mincovni Kremnica, ktorá túto mincu vyrazila“. 

Teda je to významný úspech našej mince, nášho štátu. Úspech umu našich umelcov, razičov, 
ale hlavne umu a zodpovednosti všetkých tých, ktorí o výbere konečného návrhu rozhodovali. 
Tento úspech by mal všetkých v NB SR tešiť ale hlavne zaväzovať. Lebo, ako mi bolo na 
pôde NBS povedané, podobné pamätné mince bude NBS vydávať aj v ďalších rokoch. Preto 
by bolo potrebné apelovať na terajších kompetentných. Konajte v zmysle tohto úspechu, ktorý 
zaväzuje. Teda aby budúca pamätná minca , národa ktorý dokáže (už od roku 1940) ozdobiť 
svoje mince dôstojným obrazom, niesla nevkusné obrázky (ak ich cielene bude ktosi 
presadzovať) na líci a nie rube! Pretože rub, na odlíšenie od mincí iných štátov, má niesť náš 
kresťanský a štátny symbol! 

Záverom by som chcel dodať, že napriek takémuto úspechu, ba práve pre tento úspech, sa 
treba zamyslieť nad činom súčasného vedenia NB SR, či štátu, v súvislosti s emisiou onej 
pamätnej mince. Prečo vydali mincu, tak ako ju vydali? Keď už museli vedieť o úspechu 
dvojeurovky. A prečo sprznili práve ju, keď úspech zaznamenala určite kvôli kráse štátneho 
symbolu! Je to náhoda, zámer alebo ešte niečo horšie…. ???!!! 

Každopádne je to cielená a cynická odpoveď niekoho, kto neprial slovenskej samostatnosti (či 
proti nej hlasoval). Z tohto dôvodu sa natíska ich akoby zdôvodnenie. „Vaša dvojeurovka 
získala svetové ocenenie? Mala by sa stať predmetom zbierok numizmatikov sveta? 
Nestane…. Dostanú mincu s panáčikom a budú sa čudovať, čo to za odborníci ju vyhlásili za 
najkrajšiu na svete…“ Vízia, či moje kuvikanie? Uvidíme, čo prinesú najbližšie týždne…. 
Každopádne to, že denne vidím tieto „panáčikoské“ mince pribúdať len v svojom okolí, tomu 
asi nasvedčujú… 

Peter Rastislav Socha  

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 

Esterházy áno, Svätopluk, ani Ďurčanský nie, lebo sú fašisti! Dokonca ani Štúr v RS, 
lebo bol protimaďarský iredentista. Čo na to povedia zajordánci, vďaka ktorým sa 
nesmela pomenovať v RS ulica podľa Ľ. Štúra, lebo bol „protimaďarský iredentista“. 
Nepričinil sa tavaryšč Esterházy o holokaust na južnom Slovensku?  



+++++++++++++++++++++++++++++++++ 

Supersecenáriuš 

Perfektný scenár: 14.3. na výročie 1. SR vyprovokovať Kotlebovcov, aby ich vlastní 
zabásli, potom 15.3. na svoj sviatok slávnostne klásť vence na hlavnej ulici 
v Kašavároši. Veď sme (už takmer) doma! A čo na to primátor z kaše, čo na to 
pamiatkári- nepatrí to do pamiatkovej zóny? A čo na to najdemokratyickejší 

minyištrant zahraničnýích vecýí? Ani hovorkyňa,ani holohlavý o tom nič... 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
pozrite si videá na nižšie uvedených adresách, stojí to za to - určite ich  

> rýchlo stiahnu, takže sa ponáhľajte.  

>> http://video.google.com/videoplay?docid=-4679218441236348172#  

>> http://video.google.com/videoplay?docid=-

4679218441236348172#docid=5420753830426590918 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
Všetko, čo bolo kedysi naozaj dobré, sme vymenili za drahé šmejdy v 
načačkanom obale 
 
 Ryba, jedlo žobrákov, ako sa niekedy na bratislavskom trhovisku hovorilo, sa 
stala luxusnou lahôdkou. Kuracie zadky, ktoré sme hádzali psom, sa začali 
predávať s kúskom chrbta v honosnom balení s hrabákmi a krkmi ako 
delikatesa. Kvalitnú vodu z vodovodu, sme vymenili za sladké presýtené 
žbrndy. Rohlíky sa scvrkli o polovicu, kyslé mlieko sa nedá doma vyrobiť, 
pretože vznikne jedna smradľavá odporne zapáchajúca tekutina, ktorú udržíte v 
ústach len dovtedy, kým ju rýchlo nevypľujete, a to kamkoľvek! 
Všetko, čo bolo kedysi naozaj dobré, čo malo svoju hodnotu -tradíciu, sme 
vlastne vymenili za drahé šmejdy v načačkanom obale. Sú tu aj dobré veci. 
Lenže, čím ďalej, tým je ich menej a treba ich poriadne dlho hľadať. 
Hľadať, premýšľať, čítať nečitateľné návody a obsahy, ktoré nemáme šancu 
vidieť, ak sme si nepribalili lupu. Ulice sa nám zaplnili Bratislavčanmi z Číny, 
Taiwanu či Vietnamu. Cez reklamy si nevidíme špičku nosa. Chodníky a 
prechody sú plné stojacich áut. Exekútor dopisuje adresu a správca domu hádže 
do schránky vyúčtovanie s tučným nedoplatkom. Žijeme v pomyselnom 
blahobyte. 
Máme dva aj tri telefóny, internet, televíziu, domáce kino, DVD, PC a stále nám 
niečo chýba. Zákazy, príkazy, nariadenia, poučenia, ktorým už človek prestáva 
rozumieť a vyznať sa v nich, je priam nemožné. 
Kamery nás sledujú na každom kroku. Kdekoľvek sa pohneme, sme pod 
kontrolou. Všetko je evidované, zaznamenané a to všetko pre našu 



"bezpečnosť." Každá správa, každá pošta, každý telefonát, každá platba, každý 
mail, každý, niekedy veľmi súkromný pohyb, je pod organizovaným dohľadom. 
Kedykoľvek sa dá vybrať z archívu ako zbraň, ktorá je pripravená na okamžité 
použitie proti nám. Zaujímavé je, že aj pri takomto špicľovaní dochádza k 
trestným činom o akých som nemal v minulosti ani potuchy. Drogy, prepady, 
násilie, výpalníctvo , vraždy, sa stali bežným sprievodným javom tejto 
"slobodnej" doby. 
Zbavujeme sa vlastnej identity, pretože súhlasíme so všetkým, čo po nás rôzne 
inštitúcie, ako banky, mobilní operátori a pod., požadujú. Môžeme vidieť oči 
bezdomovca, ktorý sa určite na ulici nenarodil. 
Môžeme vidieť žobrákov, ako im trčia nohy z kontajnera, aby sa natiahli za 
prázdnou fľašou, či noblesné hotely pre psov aj s vlastnou webovou stránkou, 
lekárom a kaderníkom. Môžeme sledovať zložité operácie svojich psích 
miláčikov priamo na internete. A ak sa nám náhodou náš drahý psík stratí, 
okamžite sa oňho postarajú v útulku aj s lekárskou starostlivosťou. 
Ak sa však ocitne na ulici človek, nezakopne oňho ani pes. Stávame sa číslom 
daňového úradu či sociálnej poisťovne. Kde sa podeli hodnoty, kde je vlastná 
podstata človečenstva? Kde je niečo viac, ako len strohé konštatovanie ? Hrôza, 
čo sa tu udialo za tých dvadsať rokov. Vytratila sa láska, porozumenie, 
ľudskosť, tolerancia, teplo rúk, sklon pred šedinami. Nepoznáme suseda, 
nevieme aký plat má vlastná žena či muž. Nesmieme dať po zadku vlastnému 
dieťaťu, ak nechceme mať problémy s úradmi. 
Sledujeme stupídne, nehodnotné až deštruktívne pôsobiace televízne stanice, 
kde seriály bez konca nahradzujú kultúrne vyžitie určitej skupine nevedomých a 
možno aj nevidomých ľudí. Ale čo ta druhá polovica? 
Nemá šancu fungovať dôstojne, bez toho aby jej boli podsúvané podobné 
stupídnosti? Ak je toho málo, môžeme si pozrieť Superstar a tam nás pošlú 
verejne do riti aj s posmešným komentárom. Ak je ešte málo, potom sú tu 
priblblé seriály prepadáku (rozumej Paneláku), pripečení policajti, alebo niečo 
podobné o tzv. mafii! Nádhera a vďaka, za ten kultúrny a hodnotný zážitok, 
ktorý nám za lacný peniaz podsúvajú ako duševným mrzákom, niektoré 
televízie. 
Nehovoriac, aké celebrity tam má možnosť človek vidieť (polovica z nich patrí 
za mreže). Kde že by mali na nich takí umelci, ako p. Króner, Dibarbora, Huba 
atď., čo sa celý život usilovali, aby predviedli ten najlepší herecký - umelecký 
výkon, aby zanechali v divákovi ozajstný zážitok. 
Rozdiel je len v tom, že títo herci s umením žili celý svoj život. Žili pre umenie 
a srdcom umenie tvorili. 
K lekárke chodíme s platobnou kartou, alebo s peňaženkou v ruke. Bavíme sa 
ako roboti, keď jeden rozpráva o živote a druhý hľadí do počítača. 
Formulky, nacvičené frázy, ktoré nemajú s našim ozajstným ľudským vnútrom a 
presvedčením nič spoločného. 



Letákmi, ktorými sú upchané vchody bytoviek, nás lákajú do obchodov. Dobre 
nás neprosia, aby sme nakúpili len u nich. Keď sme však zaplatili, "u nich", 
nestačíme sa diviť ako musíme kmitať a hádzať svoj nákup do tašky. Hneď je 
jasné kto je tu pánom a kde ich zdvorilosť skončila. 
Môžeme povedať svoj názor. Slobodne, demokraticky sa aj (občas) vyjadriť. 
No, k čomu to je, keď to nie je nič platné! Žijeme v neustálom strese a napätí. 
Nikto z nás si nie je istý zajtrajškom. 
Je len pár jedincov, ktorým je to jedno a tí žijú aj tak mimo nás a v anonymite. 
Nie som sám, komu to všetko už začalo vadiť. Niekde sa stala chyba - veľká 
chyba, ktorej náprava bude trvať veľmi dlho. 
Svet ochorel a my v snahe uplatniť sa, sme ochoreli s ním! Socializmus nebol 
dobrý, ale takáto demokracia, nie je o nič lepšia. Možno až nástup duševných 
chorôb, depresií, samovrážd, naštartuje proces triedenia, ktorý nás položí na 
kolená, keď to už prestaneme zvládať. 
A čo ďalej? 
Mám dosť slobody tohto typu, slobody, ktorá so slobodou nemá nič spoločného. 
Slobody, ktorú si nedokážeme užívať, pretože je viac proti nám ako pre nás. Je 
tak oklieštená zákonmi a právami tých druhých, že je v podstate otvorená 
neprávosti, zločinu, podvodom, že jej existencia mi pripadá ako aura. Kdesi je, 
ale nevidím ju. Je mimo mňa. 
Nuž a záverom? Nechýba mi už reklama, ktorá ma tak ohúrila. Nechýba mi ani 
západ, o ktorého ideách som toľko sníval. Nechýbajú mi ani kuracie zadky, čo 
som hádzal psovi. Chýba mi však jedno: chcem ešte stretnúť človeka- priateľa. 
Chcem sa ráno prebudiť a celým srdcom sa tešiť novému dňu. Chcem mať okolo 
seba úprimných ľudí, ako tomu bolo voľakedy. 
Chcem stretnúť kamaráta, ktorého prvá otázka nebude smerovať k materiálnym 
veciam, ale opýta sa ma: Ako sa máš? Ako žiješ? Zájdeme si spolu niekam 
sadnúť? Kamaráta ktorého v polovici debaty nevyruší zvonenie mobilu a nebude 
musieť odísť. "Vieš, tento telefonát bol tak dôležitý, že ak by som to nezobral, 
mohlo by ma to stáť prácu." 
Nie! Verím že nie! No, ovládol nás strach a v tom strachu žijeme svoje 
každodenné životy. To je fakt a skutočná realita tohto novodobého, 
demokraticky pokazeného sveta. Nehovorím o novembri, ten prísť musel, ale o 
tom, čo všetko sem s novembrom vkĺzlo. 
Ďalšieho pokusu, ktorý príde keď sa to už celé nebude dať udržať, sa chvála 
Bohu nedožijem. Dokedy bude človek hľadať svoje miesto? 
Na šťastie, ja ešte zopár priateľov mám... 
Anonym 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 

Socha nemá oslavovať Maďarov 



Sťahovanie sôch je daň za zmenu režimov, hovorí šéf Bratislavského okrášľovacieho 
spolku, historik MAROŠ MAČUHA, ktorý je aj za iniciatívou vrátiť sochu Márie 
Terézie na pôvodné miesto. 

Prečo ste obnovili činnosť Bratislavského okrášľovacieho spolku?  

„Spolok má rovnaké ciele ako pôvodný okrášľovací spolok, ktorý fungoval v Bratislave od 
roku 1868, a to zveľaďovať centrum mesta, hlavne historické jadro.“ 

Ako zveľaďovať? 

„Tvorbou parčíkov a ich udržiavaním, kultúrnou sférou, čiže osádzaním sôch a pamätníkov 
významných osobností mesta. Z hľadiska kultúrnej činnosti je to aj organizovanie rôznych 
podujatí a vydávanie pôvodnej literatúry.“ 

Vy ste zamestnancom spolku, koľkých spolok zamestnáva? 

„Spolok má výkonného riaditeľa a office managerku. Okrem toho nám pomáhajú viacerí 
sympatizanti a fanúšikovia.“ 

Členov máte koľko? 

„Do šesťdesiat momentálne.“ 

Sú medzi nimi aj významní či známi ľudia? 

„Máme v našom spolku angažovaných aj podnikateľov, čo je šťastie, lebo si môžeme 
financovať niektoré projekty aj sami, čiže nemusíme byť odkázaní len na granty, no 
samozrejme využívame aj tie granty.“ 

Spolok funguje ako občianske združenie. 

„Áno, sme občianske združenie a pracujeme od roku 2009.“ 

Má podľa vás činnosť takéhoto spolku v dnešnej dobe zmysel? 

„Má obrovský zmysel a je veľká chyba, že na Slovensku evidujeme okrášľovacie spolky len 
v Košiciach, v Modre a v Tatrách. Keď sa pozrieme len do blízkeho zahraničia, tak napríklad 
v Maďarsku, Čechách ale hlavne v Rakúsku sú okrášľovacie spolky bežnou súčasťou miest, 
mestečiek aj dedín.“ 

Čo konkrétne ste už od roku 2009 urobili? 

„Máme už takmer hotový model sochy Márie Terézie, potom máme rozpracovaný projekt 
Tatranský parčík, v rámci ktorého sa už urobila prvá fáza výsadby na Dvořákovom nábreží. 
Minulý rok sme organizovali konferenciu Bratislava v čase Márie Terézie, ktorá mala veľký 
ohlas.“ 

Váš najväčší projekt je návrat sochy Márie Terézie na Námestie Ľudovíta Štúra. Prečo 
chcete sochu vrátiť? 



„Okrem toho, že si myslíme že je nádherná, zosobňuje dve veci – Máriu Teréziu ako 
osvietenú panovníčku, ktorá pozdvihla toto mesto a tiež je to pamätník, ktorý oslavuje éru 
Bratislavy ako korunovačného mesta. Stál tu korunovačný pahorok, je zachovaná aj fotografia, 
ako vyzeral. V roku 1870 bol odstránený a do roku 1897 tam bol parčík, ktorý zhodou 
okolností urobil pôvodný okrášľovací spolok.“ 

V roku 1897 prišla na námestie socha Márie Terézie. 

„Áno, ona bola dokonca na malom návrší z hliny, ktorý mal pripomínať korunovačný pahorok. 
Korunovácie ktoré boli v Bratislave od roku 1563 sú časťou najslávnejšej histórie Bratislavy.“ 

Takže socha nemá pripomínať oslavu príchodu Maďarov. 

„Aby bol jasný historický kontext – socha síce bola osadená v čase oslavy výročia vtedajšieho 
„Maďarského milénia“, ale Bratislavčania citlivo zvolili tému, ktorá nebola výsostne 
nacionalistická. Vyjadrovala skôr myšlienku  vernosti Uhorska Habsburgovcom a to 
znázornením situácie z roku 1741, kedy uhorské stavy podporili vojensky mladú kráľovnú 
v boji proti Prusku. Táto téma je však dnes politicky neaktuálna, preto môžeme v pomníku 
vidieť aj jeho ďalší rozmer – ako umelecky estetický pamätník Márii Terézii a zároveň 
korunovačný pamätník.“ 

Neobávate sa konfliktov s národovcami, chcete presťahovať súsošie Štúrovcov? 

„Myslím, že rozumne uvažujúci a národne cítiaci človek si musí položiť otázku, či pomník na 
tomto mieste slúži na chválu Štúrovcov. Predtým, ako sme sa začali venovať tejto téme si 
mnohí určite ani neuvedomovali, že v Bratislave takúto sochu máme. Pri tejto soche sa 
nerobia žiadne oslavy, stretnutia, novým umiestnením napríklad na Námestí Slobody  by však 
mohla dostať nový rozmer.“ 

Prečo? 

„Je to moderná socha, ktorá má síce umelecké kvality svoje doby. No nie je to socha, ktorá by 
bola v Bratislave dominantou. Keď osadíme sochu Márie Terézie, tak sme si istí, že miesto 
Čumila a Paparazziho bude symbolom Bratislavy, tak ako bola do roku 1921. Štúrovci nie sú 
takýmto symbolom. Je to socha až príliš slohovo poplatná normalizačnému vkusu, aj keď 
z hľadiska normalizačných sôch je to jedna z najlepších.“ 

Spomínali ste, že autor Štúrovcov pán Tibor Bártfay nie je proti sťahovaniu sochy. 

„Ak by sa presunula na Námestie Slobody, tak s tým by súhlasil, bol by dokonca rád.“ 

Prečo? Lebo boli na tom mieste rozpustené slovenské dobrovoľnícke oddiely v roku 
1849? 

„Neviem, či si uvedomuje tento historický kontext, no určite ho zaujíma výtvarný výzor diela 
na pozadí oblohy a stromov. V súčasnosti, keď je na pozadí Reduta, tak to slohovo neladí.“ 

Budú novú sochu Márie Terézie sprevádzať aj husári, ako to bolo pôvodne? 



„Má to byť čo najvernejšia kópia pôvodnej Fadruszovej sochy aj vrátane latinského nápisu 
nápisu. Stojace postavy pri soche zosobňujú uhorskú šľachtu, ktorá vojensky podporila Máriu 
Teréziu. Nesmieme však zabudnúť že medzi nimi bolo aj veľa šľachty slovenského pôvodu. 
V 18. storočí bola v Uhorsku stále úradnou rečou neutrálna latinčina, nacionalizmus 
v dnešnom zmysle ešte neexistoval.“ 

Pri práci na hlinenom modeli sochy Márie Terézie ste vraj museli pátrať. Našli ste 
napríklad hlavy husárov. Ako to bolo? 

„Našli, sú v národnej galérii v Budapešti. Príbeh fragmentov pôvodnej sochy je zaujímavý, 
napríklad sám pán Bártfay mi hovoril, že pozná niekoho, kto má doma celú hlavu pôvodného 
koňa.“ 

Objavili sa názory, že Máriu Teréziu vrátiť, no husárov nie. 

„Je to o tom, ako vyložíme ideu tej sochy. Môžeme si ju vyložiť tak, že bola postavená v roku 
maďarského milénia, kedy sa mal osláviť príchod Maďarov do Karpatskej kotliny. No 
musíme sa pozrieť aj na to, čo zosobňuje táto socha – oddanosť Uhorska Habsburgovcom, 
čiže v súčasnosti mŕtvu ideu. Veď ani Maďari sa dnes nehlásia k Habsburgovcom.“ 

Ako vnímate sťahovanie sôch v Bratislave. Mestu chýba koncepcia, kde umiestňovať 
sochy. 

„Sťahovanie je daň za zmeny režimov v našom geopolitickom priestore. O koncepcii sa 
hovorí, musí sa však dohodnúť na úrovni Starého Mesta a magistrátu Bratislavy. Ak bude 
záujem, radi by sme na takejto koncepcii participovali.“ 

A čo vraví okrášľovací spolok na sochu Svätopluka? 

„Principiálne Svätopluk ako historická osobnosť si zaslúži mať sochu v Bratislave. Mohlo sa 
možno vybrať menej konfrontačné miesto, nemusel byť umiestnený na terase vstupu, ale 
mohli ju dať na východnú stranu, kde je pozostatok z baziliky z veľkomoravského obdobia, 
ktorá spadá do obdobia vlády Svätopluka. No aj výtvarné stvárnenie sochy mohlo byť iné.“ 

Podobne ako Svätopluka aj Máriu Teréziu má financovať zbierka, kedy ju chcete 
spustiť? 

„Má ju financovať aj zbierka. Zbierka už bola vyhlásená, máme povolenie z ministerstva 
vnútra a bude trvať rok. Informácie o nej nájdete na našej webovej stránke.“ 

Je už jasné, koľko bude stáť okrem sochy aj sťahovanie Štúra? 

„Nie, to vôbec nie je jasné. Ešte sme to nevyčísľovali.“ 

Aký je rozpočet na sochu? 

„Bude to niekoľko stotisíc eur.“ 

Zaplatí to len zbierka? 



„Okrem zbierky máme príspevky našich členov, privítame každý sponzorský dar, tou 
zbierkou chceme dať možnosť participácie bežným ľuďom na soche, aby ju vnímali ako svoju. 
Už mám prvé ohlasy.“ 

Podporujú váš projekt aj firmy? 

„Dúfam, že nás podporia. Poberáme ešte aj dve percentná z daní. Zafinancovanie sochy 
nezávisí len od výsledku verejnej zbierky. To by bola potom lotéria. Máme už dohodnuté 
nejaké finančné zdroje, no tým príspevkom chceme, aby sa do projektu mohli zapojiť aj 
ľudia.“ 

Aké zdroje? Nemôžete zverejniť mená? 

„Sú to dary našich členov, ktorí sú z podnikateľského prostredia. Tak napríklad predseda 
našej správnej rady je Igor Chovanec, je z firmy CDC, ktorá je investorom paláca 
Motešických.“ 

Spomínali ste, že druhým projektom spolku je Tatranský parčík? Čo to je? 

„Má to byť romantický parčík na spôsob skalky, ktorý bude odkazovať na to, že tu máme aj 
Tatry. Má to byť model tatranskej prírody.“ 

Vzniknúť má pri River parku? 

„V jeho susedstve, na Dvořákovom nábreží.“ 

Podporuje vás aj J&T Real Estate, River park je ich projekt? 

„V spolku zatiaľ nie sú ako členovia žiadne korporácie. Čo je rozdiel od pôvodného spolku, 
tam bola riadnym členom napríklad aj Prvá stavebná sporiteľňa.“ 

Nie je pravda, že by vás podporovali? 

„Poskytli nám priestor na stvárnenie projektu verejného parčíka s vysokou estetickou 
hodnotou.“ 

Pri River Parku máte svoj stánok a teraz tam idete robiť ten Tatranský parčík. Je to 
zvláštne. 

„Investor nám umožnil využiť pozemok, ktorý bude slúžiť občanom, čo je z jeho strany 
ústretové.“ 

Prispejú vám teda aj na tento parčík? 

„Finančne to zastrešujú členovia nášho spolku, nie priamo firma.“ 

Je pravda, že v tomto Tatranskom parčíku má byť aj model Studenovodských 
vodopádov? 



„Áno, bude tu vodopád, vodný tok a skalka, bude to napodobňovať tatranskú prírodu. Chceme 
tu použiť podobný druh kameňa, žuly. Dreviny, byliny aj kvety sme vysadili podľa toho, čo 
u nás rastie. Bude to mať aj náučný charakter, pribudnú popisky. Plánujeme tiež model 
horskej chaty, kde bude verejné WC a bude to aj manipulačný domček záhradníka, ktorý sa 
o to bude starať. Jedna vec je vysadiť zeleň, druhá sa o ňu starať.“ 

Okrem parčíka a sochy, čo pripravujete? 

„Tretím veľkým projektom sú bežecké trate. Chceme využiť chodníky v okolí Železnej 
studienky a chceme ich vytýčiť ako bežecké. Bude tu odstupňovaná náročnosť od 
rekreačných trás až po profesionálne a tiež dĺžka. Pribudnú aj informačné panely. Základný 
tábor bude na Partizánskej lúke, kde sa budú môcť ľudia zložiť a pripraviť na beh.“ 

Kedy to chcete urobiť? 

„Teraz na jar. Bude to označené ako normálne turistické trasy a bude k tomu tiež webový 
portál.“ 

Model sochy Márie Terézie je už takmer hotový. Ide o kópiu pôvodnej sochy Jána Fadrusza, 
ktorá stála pri Redute.  

FOTO SME – TOMÁŠ BENEDIKOVIČ 

Čítajte viac: http://bratislava.sme.sk/c/5791034/socha-nema-oslavovat-
madarov.html#ixzz1FdqUC77e  

zasadny problem  

nie su madari,ani stur,ani zmena rezimov :) 
zasadny problem je,ze ta socha NEEXISTUJE...ked ten pan hovori,ze spolok chce osadit 
"sochu marie terezie,lebo si myslime,ze je nadherna", tak je akosi mimo realitu...ta socha bola 
zjavne svojho casu pozoruhodna a zaujimava,ale,zialbohu,bola ZNICENA a niet 
jej...nemozno ju osadit ani namiesto stura,ani inde... 
nepochybne sa maria terezia natolko zasluzila o mesto a tak sa zapisala do jeho dejin,ze by 
mala mat v bratislave pamatnik...ale preco to ma byt replika sochy z 19.storocia?  
Lebo na tomto mieste bol korunovacny pahorok.  

ale už tam nie je  

a nikto si už nijakú korunováciu nepamätá...  

aty máš väčši a?  

:-) 
 
Neuviedol si nejaký silný dôvod, že by tá socha mala byť práve tam, kde kvôli nej treba niečo 
premiestňovať. Bola tam, kratšiu dobu než ten Štúr, miesto sa odvtedy zmenilo... Nijaký 
rozumný dôvod, okrem odslovenčovania Bratislavy neexistuje. Ten skrášľovací spolok sa 
môže postaviť aj na hlavu, pôvodný vzhľad miesta neobnoví.  



nikto si ziadnu korunovaciu nepamata? :o)) .....presne to iste sa d apovedat aj o sturovi :o)) 
a , ze tam maria bola kratsie nez stur - naozaj argument :O)  

tú sochu Štúra si pamätá každý,  

pretože tam je. Keby tam bola socha MT, tiež by si na ňu každý pamätal, ale tam nie je. To, že 
si nikto nepamätá korunovácie, je argument proti tomu, že "to bol korunovačný pahorok". To 
dnes nemá nijakú váhu, pretože to už nie pahorok a každému je už dnes jedno, či sprievod 
chodil tadiaľ alebo 500 metrov vedľa. 
 
To, že tam MT bola kratšie, je významný argument. Pretože mnohí tu predstierajú, ako keby 
tam tá socha bola celé veky a len zlí komunistickí legionári ju po stáročiach zničili... Aj tá 
socha MT bola len sochou politickou a účelovou, a stála tam tak krátko, že si k nej 
Bratislavčania určite nestihli vytvoriť hlboký vzťah.  
Lebo tam bola aj predtym, lebo sa tam hodi, lebo tam stal korunovacny pahorok a ta socha ma 
symbolizovat korunovacie, lebo susosie sturovcov sa viac hodi na namestie slobody. 
 
Odslovencovanie Bratislavy??? 
 
No na hlavu sa mozes postavit ty, ta socha sa tam vrati, lebo Bratislavcania to tak chcu.  

Ako vieš že to chcú?  

Prebehlo tajné referendum, že som sa ho nezúčastnil?  
 
Hlavne neexistuje žiadne odslovenčovanie Bratislavy, ale systematické poslovenčovanie 
Bratislavy, keď miznú pôvodné nápisy, Zichy za mení na Ziči alebo pri reštaurátorských 
prácach pribúdajú mäkčene tam, kde nikdy neboli.  

poslovenčovenie je OK,  

je to totiž hlavné mesto Slovenska, ak si náhodou nezbadal...  
 
Nepovedal som, že poslovenčovanie je zlé, len že žiadne odslovenčovanie neexistuje. Aj keď 
neviem načo je pridávanie mäkčeňov na 300 rokov staré nápisy. To by už mohli rovno 
prerobiť rímske číslice na arabské alebo preložiť latinské nápisy do slovenčiny. Prípadne na 
Dóm sv. Martina osadiť plastové okná slovenského výrobcu.  

Mne je osobne sympatickejsia  

Maria terezia ako nejaky STUR . A aj ta socha je krajsia ako ty obesenci .  
Nehovoriac o tom ze za Habzburskej monarchie sa tu nastavali najkrajsie stavby na Slovensku 
a ak tu je co obdivovat tak je to prave to co tu Habsburska monarchia zanechala . Nehovoriac 
o tom ze Habsburgovci svojich obcanov nevyvrazdovali Nekradli im majetky a neposielali do 
plynu . Dane boli 100 krat nizsie ,Boli sme sucastou velmoci a nejakou trapnou 
zakomplexovanou kleptokraciou . Kazdy si hovoril ako mu huba narastla a nie ako teraz 
Narecia a dialekty zanikaju spolu z kulturov celeho Slovenska  

Slovakobijci na scénu !  



Slovakobijci na scénu ! 
Štefánikovi dať nad hlavu symbol jeho vrahov. 
Vajanského (nábrežie) zosmiešniť sochou jemu odporného Masaryka pred Slovenské národné 
múzeum hoci Masaryk slovenský národ neuznával. 
Na hrade zakryť slovenský znak a vymazať nápis o Slovenoch/Slovákoch. 
Namiesto Štúra, ktorého podviedli Habsburgovci dať Habsburgovku s husármi, proti ktorým 
Štúr bojoval. 
Nemôžem nájsť na nete fotku Radičovej na koni s dvoma husármi. Táto kópia nebude mať 
Radičovej tvár podobne ako tvár svätice-žobráčky v "Poslednej bosorke" ?  
preco nie? ved tam stala aj predtym.  
ked idem okolo stura ani si ho nevsimnem. ak by tam zajtra nebol ani si to nevsimnem.  
cele to namestie mi pride take prazdne, kazdy tade len prebehne a jedie na co si spomeniem 
ak vidim to miesto je hrkot elektriciek.  
ta namestie s tou sochou a parcikom z dobovej pohladnice vyzera nadherne.  
 
Tiez aj autor sochy Jan Fadrusz je vyznamnym bratislavskym rodakom.  

ale to námestíčko  

z dobovej pohľadnice tam rekonštruovať nebudú, len čosi, čo bude približne pripomínať tú 
pôvodnú sochu...  
To bude presna replika, a nie cosi co tu sochu bude len priblizne pripominat.  

nebude, pretože nevieme,  

ako presne tá socha vyzerala.  
 
Bude asi takej kvality, ako keby si podľa fotografie v novinách namaľoval Monu Lisu...  
No potom ale nema ani vynam rekonstruovat hrady, pamiatky atd. Lebo tiez nikto nevie ako 
vyzerali.  

veď sa ani nerekonštruujú,  

určite nie tak, ako si predstavuješ ty vo svojej neznalosti súčasných trendov v pamiatkárstve. 
Dnes je trendom zo starých artefaktov odstraňovať moderné doplnky, pretože sa považujú za 
nepresné. Z antickej sochy Lakoonta vo Vatikáne napr. odstránili všetky kusy hadov, ktoré 
tam pridali v renesancii. Napriek tomu, že bolo pomerne jasné, ako tie chýbajúce kusy 
vyzerali.  
 
Ani odkrytý Pustý hrad nikto nevystaval, ani Spišský hrad nerekonštruujeme podľa starých 
obrazov a nevyrábame mu strechy... 
 
Skús sa venovať niečomu, v čom sa trochu vyznáš...  
No to je zaujimave, co potom robia napriklad stukateri atd. Trhaju burinu pri zrucaninach?  
to, čo sa rozpadáva a čo majú zdokumentované. Nepracujú podľa starých fotografií.  
Ale prosim ta. Nemozu predsa uplne presne vediet ako ta stukova vyzdoba vyzerala. Okrem 
toho, kazdy stukater to spravi trosku inak, je to rucna praca.  

štukátéri nikdy  



nevyrobia omietku, ktorá opadla pred deväťdesiatimi rokmi. To, čo opadlo pred desiatimi, 
vyrobia len vtedy, ako to má pamiatkový úrad presne zdokumentované. Nenájdeš jediný 
príklad, že by vyrobili novú fasádu na historickej budove. Samozrejme, štukové fasády sú aj 
na budovách nie veľmi cenných, tam si štukatér môže robiť čo chce. Ale potom nepredstiera, 
že niečo rekonštruoval. 
 
A navyše, medzi štukovými gýčmi a sochou by mal byť rozdiel zohľadňujúci náročnosť tej 
sochy.  
No OK, tak to proste bude nova socha podobajuca sa na tu povodnu.  
presna replika to nebude, lebo je uz hotovy hlineny model, ale bez povodnych madarskych 
husarov. ako sa k tomuto vyjadri autor sochy som bol velmi zvedavy pri citani tohoto 
akozerozhovoru, ale nic konkretne som sa nedozvedel.  
 
to uz mozu rovno spravit sochu uplne novu, a na uplne inom mieste, lebo to co navrhuju je len 
prikraslovanie minulosti. sochu rakusko-madarskeho priatelstva chceme, ale bez tej 
"madarskej" casti? tragikomedia toto...  
Naozaj bez husarov?  

Presne tak, aj  
pri tejto soche sa ide salamovou metodou. Vsetko je pripravene na revitalizaciu madarskeho 
sovinizmu,fanfaronstva a slovenskeho masochizmu. Niektorym ludom v Bratislave, na 
magistrate,v okraslovacom spolku nacisto sibe.  
Ale netrep prosim ta kraviny. Ak tu niekomu nacisto sibe tak si to ty.  
Preco maju ludia z okraslovacieho spolku potrebu nieco vnutit Bratislavcanom, ked nieje ani 
verejna a odborna diskusia k tejto soche? Tak sa nesuduj, ze tu ludia zastavaju svoje nazory a 
vyjadrenia. Moj nazor je, ze tym ludom sibe a vnucuju nieco, co vobec neje prediskutovane, a 
doslova sa to tvari ako hotova vec. 
Zatial niesom konkretny, tak ta poprosim bez osobnych invektiv.  
Preco vnutit? O tej soche sa rozprava uz dlhu dobu.   
sorry, o husaroch som fakt nevedel, cas.sk necitam, tak mi tato sprava unikla. ;) doteraz bola 
vsade zobrazovana len jazdecka socha bez husarov a ani v tomto rozhovore to nie je nijak 
jasne napisane, ci tam nakoniec budu, alebo nie... 
 
ale aj tak si myslim, ze ta socha patri do 19. storocia a navyse na uzemie rakusko uhorskej 
monarchie. dnes uz nemame ani 19. sorocie, ani monarchiu a nie je ziadny dovod, aby sme sa 
do minulosti vracali.  
 
ked si che niekto uctit mariu tereziu, da sa to spravit aj inak, ako takymto sposobom. skutocne 
uz nie sme v tom 19. storoci, aby sme si stavali podobne monumenty.  
No ja cas tiez necitam ale staci dat do googlu (obrazky) "maria terezia socha" a je to. 
 
Ja mam iny nazor. Ta socha ma proste pripominat 500 rokov korunovacii v BA a zaroven si 
uctit MT. Myslim ze to socha tu ma svoje miesto. Neviem preco sa za Slovenske dejiny 
hanbite.  

ale nahanbíme,  

keby tu tá socha stála od korunovácií, tak ju pôjdem pred zničením brániť vlastným telom. 
Alebo keby to bola socha, ktorú postavili MT vďační Prešpuráci tesne po jej smrti. Ale bola 
to len politická socha, ktorá vlastne MT zneužila na propagáciu niečoho, s čím ona ani 
nesúhlasila. 



 
A napriek tomu, čo píšem, keby sa zachoval originál tej sochy, či už in situ, alebo v depozite, 
tiež by som bol za ňu. 
 
Ale v súčasnosti už existuje viacero proti ako za. To je celé.  

Clovece ty zabudas na jednu  

podstatnu vec a to je ta elektricka. Ak by Bratislava mal podzemku (elektricku pod zemou, 
lahke metro VAL, podzemny vlak) v centre a vsirsom centre, potom by vzniklo velmi vela 
novych namesti a ploch pre osadzovanie soch, pamamtnikov, fontan, parcikov. Ale to by 
lobisti nesmeli rusit rozpracovany a projektovany projekt TEN-T (tunel pod Dunajom) 
Vies si predstavit ako sa pri tej replike soche Marii Terezii tocia elektricky? Ako okolo sochy 
su natahane elektrickove troleje a turisti cakaju kym prejdu elektricky, aby si mohli odfotit 
sochu. Aj socha susosia Stura by dostala ine parametre, ak by tam tie elektricky nejazdili, ak 
by sa cele namestie revitalizovalo, ak by tam vznikla dalsia drobna achitektura... Kde vsak 
prelozis tu elektricku ,trat a troleje, ked tu zatial vsetky vedenia mesta na metro kaslali, 
prezierali peniaze nan a balamutili a balamutia tu ludi o elektricke? Ale to je uz tema 
dopravy.... (venoval som sa jej pri inej teme)  
 
 
Rád by som vedel, či má sochu, alebo bustu, alebo aspoň pamätnú tabuľu v Bratislave slávny 
sochár, Bratislavčan Ján Fadrus.Od r. 1895, teda posledných 8 rokov svojho života žil v 
Budapešti a - ako to s našimi obyčajne bývalo - stal sa Jánosom, presnejšie Fadrusz Jánosom. 
Vlani 2. septembra mu tu odhalili bustu. Je dojímavé, ako si Maďari vedia uctiť slovenských 
sochárov, hudobníkov (viď List)... Chyba je len, že ich prekrstia a tvrdia že boli Maďari. Ale 
na druhej strane s nami je to veľmi zle, lebo my si ich často ani nevšímame, ani nevieme o 
nich, ba čo viac, sami tvrdíme, že neboli naši!!! (viď František List). Preto sa pýtam, či írečitý 
bratislavský rodák, slávny sochár Ján Fadrus má nejaký pamätníček v Bratislave? 
 

 
 
Felirat a talapzaton: 
Közelben állott Fadrusz János Mőterme, ahol a Kolozsvárott felállított Mátyás Király szobrot 
alkotta  
Marton László szobrászmővész ajándéka 
Állíttatta a Budavári Önkormányzat 2010 
Text na podstavci: 



Tu neďaleko mal svoj ateliér János Fadrusz, v ktorom vytvoril sochu kráľa Mateja, 
postavenú v Kolozsvári. 
Dar akademického sochára Lászlóa Martona 
Postaviť dala Budínhradská samospráva 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
Ludské práva a národnostné menšinyDOTÁCIE 
http://www.mensiny.vlada.gov.sk/index.php?ID=24383 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 

••••  Orbánocalypse Now! 
To je ako nacasovane. V denniku Pravda zase nejaky pan Kugla pise podobnym zposobom v 
clanku "Hra na najvacsieho slovaka". Odpoviem na to rovnako:  
"dobre zformulovana loz, casto pouzivana zo strany Madarsky i madarskych stran na 
Slovensku z cielom rozleptat ostrazitost a zakamuflovat skutocne ciele, ktorych to obcianstvo 
je len jednou etapou!"  
Asi pod vplyvom narodneho povedomia, ktore sa stale viac priklana k nazoru Matovica a 
Prochazku, treba rozvinut medialne oblbovaci utok z cielom zosmiesnit vsetkych politikov, 
ktori este v sebe zachovali trochu svedomia a zodpovednosti.  
Pan Dubeci - aka realna hrozba je mozna, pokial by nastali hromadne ziadosti o obcianstva, 
bolo uz povedane na PLNU HUBU vela krat. Neviem, preco ale vy zpochybnujete pristup 
Matovica a Prochazku, ktori nechcu nic ine, ako podmienit obcianstvo v inom state 
faktickymi vazbami na ten stat???! Ved je to uplne normalne, logicke, nikoho to neuraza a ma 
to jediny ciel - aby neboli postihovani ti obcania, ktori ine obcianstvo realne potrebuju.  
My na Slovensku chceme mat pokoj. Vobec sa nemame chut zaoberat nejakym Orbanom - tak 
umne napiste zase clanok do madarskych novin, ze slovaci su kamarati, ale nech ten 
madarsky premier v zaujme kamaratstva zrusi ten iredentisticky a absurdny zakon o 
obcianstve - ved o co ide, ked kazdy madar tvrdi, ze ma iba "symbolicky" ucel. Neni lepsie 
byt kamarat so susedom, nez trvat na nejakej symbolickej zbytocnosti? A nedokazuje uz len 
to trvanie na zakone a absolutna neochota dohodnut sa so slovenskou stranou, ze ten Orbanov 
zakon je nanajvys dolezity a ma velke ciele?  
Nalepky na autach, vyrocie Trianonu, ucebnice, jazykovy zakon, pouzivanie jazyka 
narodnostnych mensin, Solyom na moste, Cyril a Metod, transparenty a pokriky na 
futbalovom stadione v DS...To vsetko si nemame vsimat? 

Aby som vysvetlila, zveličím.  
.................  
Som presvedčená, že neexistuje nič, čo by sa volalo trianonská TRAUMA. Alebo sa už 90 
rokov každý Maďar budí so slzami v očiach a miesto raňajok a bežných denných problémov 
sa modlí za nulovanie Trianonu???  
Som presvedčená, že Maďarov zaujíma Trianon tak ako vlaňajší sneh.  
..................  
 
A NAPRIEK tomu, div sa svete, je to téma, je to strašidlo, je tu Orbán a jeho nad slnko 
jasnejší odporný nacionalizmus.  
Toho sa desím. Dimnievať sa, že niečo sa nemôže vyvíjať tak, či onak, je naivné.  
..............................  
 
Iste, niektoré reakcie slovenských politikov sú hysterické, smiešne, primitívne...  



Aké by mali byť? Nepopulistické.Hlavne strohé, vľúdne v rámci Európy a k svojim občanom. 
Všetkým. Ja to tak vidím. 

Tak teraz neviem, ci tento clanok chapat ako nepodareny vtip, alebo ako nepodarenu 
propagandu. Nech uz to malo byt to, ci ono, vysledok je ubohy.  
Iked, ak by to mal byt vtip, tak by vtipnost musela byt nejako vypichnuta, aby citatel vedel, z 
coho si autor robi srandu. Takze sa priklanam k druhej moznosti. V takom pripade je ale 
mozne chapat clanok ako urazku, pretoze z principu predpoklada, ze citatel je idiot. Ak by to 
tak nebolo, tak by clanok nemohol obsahovat jednu logicku chybu v \\"uvazovani\\" za 
druhou. Aj propaganda by sa mala robit aspon trochu na urovni, ci na Slovensku uz ani to 
netreba? 

Zjednoduseny obsah clanku - madarsky nacionalizmus neexistuje, neexistoval a URCITE 
existovat nebude.  
 
To len Slovaci, slovenske media a slovenski politici umelo vyrabaju narodnostne otazky voci 
Madarom a Madarsku.  
 
Nacionalistov tu mame 20 rokov a vznikli tu az po pade komunizmu. Viedenska arbitraz sa 
nekonala. Mala vojna, ked Madarsko obsadilo 1/4 Slovenska je bohapusty vymysel. Slovenski 
politici madarskeho povodu nevykrikuju na Slovensku reci o zruseni Trianonu a krasnom 
velkom Uhorsku, to si o nich media vymysleli. 3 kola madarizacii, z ktorych ta najsilnejsia 
prebiehala presne pred 100 rokmi, sa nekonali.  
 
A z modernej historie - Gabcikovo-Nagymaros nebolo umyselne prerusene, kvoli strachu 
Madarov zo ziskania taktickej vyhody Slovenska... ze by sa vedelo branit.  
 
Ani ostatne nedavne provokacie, ako odhalenie sochy prveho uhorskeho krala Stefana 
(Slovaka) a Orbanov prechod cez Komarnansky most prave na den vyrocia invazie 
madarskych vojsk na Slovensko...  
 
To vsetko su slovenske vymysly, ktore si Slovaci vymyslaju proti Madarom. Ktori chcu na 
Slovensku len skolu a dvojite obcianstvo...  
 
A prisahu k dvom statom... ved ked uz mame EU, tak to je vlastne jedno, pretoze to je ako 
keby tu bolo znova Uhorsko, tak nechapem, preco sa ti Slovaci proti tomu brania.  
 
Kedze to napisal mlady, ambiciozny a nadejny novinar z JtT, musi to byt pravda.  
 
A ja si davam si do poznamok, ze clanok od Martina Dubeciho mam nabuduce obist 
milovymi krokmi. 

Tu ani tak nejde o obidenie Dubeciho ako o obidenie celeho LeToTak.sk - ked 
redakcna rada doporucila uverejnit takyto lzivy paskvil. Osobne citam tieto noviny 
koli nestrannosti - nezaujatemu a realnemu pohladu na veci ocami novinarov. To sa v 
dnesnych mediach dnes dost tazko hlada...A naraz toto - a neni to prvy raz!  
Vase snahy typu http://www.jetotak.sk/editorial/dve-percenta--a-bude-nas-este-viac 
budu takto zbytocne! 



Presne tak... tiez citam tieto noviny kvoli nestrannosti.  
 
Podprujem multikulti, ale toto je hlupy clanok. Hlupe male decko moze napisat 
"Zahodne skusenosti... a spravajme sa tak, ze historia sa nezopakuje."  
 
Tvarme sa teraz tak, ze madarsky nacionalizmus a nacizmus nezmenil niekolko 
krat zivoty vsetkych ludi v nasej krajine.  
 
Alebo este lepsie... Slota je extremisticky kecal, tak teraz sem dame redaktora, 
ktory bude presne opacny extremista.  
 
Squele redakcia JtK... prave to tu kleslo pod SME. Toto je MONDE 
diplomatique ? 

ja sa sem chodim zasmiat (na takychto clankoch), pobavit do diskusie, 
pripadne sa poriadne nastvat.  
 
Holt uz len znacka "Le Monde Diplomatique" hovori za postoj platku k 
realite a na koho husle hra. 

shame, mohol by si mi dat tip na nejake slovenske web medium, 
kt. by stalo za obcasne precitanie, teda take, kam s oblubou 
chodis ty ?... cheers 

smrt slovensku  
smrt madarsku 

 (dokoncenie)  
 
nech zije EU a globalizacia!  
 
//ale nam to vtipkovanie dnes ide, co? :-)) 

nie: nech zije svetova federacia sovietov 

mili martinko to kto ta pod zamienkou ze patris medzi 3%najlepsich sponzoruje len napoveda 
akeho si povodu a cie zaujmi zastupujes svoju menoru si daj trosku dalej od monitoru zevraj 
to skodi  
http://www.ukacko.cz/jak-se-skoli-budouci-vudci-sveta  
 
nic v zlom ticho vam zavidim 

Ak oprávnene predpokladáme, že do obsahu článku sa pretavila aj dôkladná znalosť 
politického vývoja v Európe v ostatných desaťročiach a schopnosť autora uvažovať v širších 
súvislostiach, moja rada autorovi je - Martin, zanechaj štúdium, kým je čas, nemáš na to! Bolo 
by možné to ilustrovať na viacerých autorových tvrdeniach, ale stačí hádam spomenúť zlatý 
kliniec spomedzi nich o smiešnosti ohrozenia našej národnej bezpečnosti. Keby autor čo len 
trochu poznal napr. dejiny rozpadu a následnej občianskej vojny v Juhoslávii, pochopil by, že 
dnes nie je problém zrealizovať scenáre, ktoré na prvý pohľad vyzerajú nepravdepodobne a 



nepriechodne. Ozajstný odborník zvažuje všetky reálne uskutočniteľné možnosti, nielen tie, 
ktoré sa páčia autorovi či jeho prípadným mecenášom. 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 

http://www.diaspora.sk/?p=1645 

En Face Vladimíra Skalského 
http://nazory.pravda.sk/cestoviny-cvh-/sk-npise.asp?c=A110227_154444_sk-
npise_p23 

Cestoviny 
Oliver Bakoš, filozof | 27. februára 2011  17:00  
Slovensko! Adrenalín! Helikoptéry zhadzujú vrecká múky a cestovín na rodnú prsť. Od vybraných miest rachotia 
nákladiaky. Zmráka sa. Stmieva sa. K noci sa chýli. Ťapákovci sedia za slávnostným stolom. Uprostred je polievkový 
tanier, do ktorého mamka sypú celé vrecko múky. Dar vlády. Na prekonanie krízy. 

Rodine mimovoľne stekajú po tvári slzy vďačnosti. Všetci si dávajú pozor, aby nenakvapkali do múky. Lebo naozaj ide 
o vzácny dar. Dievky v kúte spievajú trávnice a radostne navliekajú makaróny na špagety, aby večera bola sýtejšia. 
Ide o symbolický bezvaječný náhrdelník proti hladu. 
 
V televízii vidno unavené tváre pracovníkov mimovládok, lesklé prilbice UNPROFOR-u, hasičov, sanitky a policajné autá. 
Akosi nevidno vláde blízkych a celkom spokojných dopravcov, mlynárov a pekárov. No hladovať sa nebude. Do 
chudobných rodín prichádza záchrana. Každý už vie, že vláda je skvelá, ba aj teraz robí iba to, čo vie. I keď by vôbec 
neprekážalo, keby aj niekedy inokedy stála na strane občanov. 
 
Ťapákovci napriek jej úsiliu tušia, že ich čaká posledné dejstvo tragikomédie. Popísala ho už dávno prorocká veta z 
ôsmackého dejepisu zo šesťdesiatych rokov: "A potom prišiel exekútor a domácnosti zabavil kozu. Poslednú živiteľku 
rodiny." 
 
Pomoc je, pochopiteľne, vždy dobrá. V akejkoľvek forme. Ale predsa. Domov slovenských spisovateľov v Budmericiach 
sa blíži k odcudzeniu (rozumej: privatizácii). Kultúrne inštitúcie v hlavnom meste už pomaly putujú priamo do kasární. 
Teplárne sa strácajú v nenávratne. Diaľnice skracujú na "vedeckú“ dĺžku. PKO je v rukách Božích. Pre chudobných 
nastupuje prídelový systém. 
 
Nemožno sa ubrániť dojmu, že slovenská spoločnosť sa ocitla akoby na rázcestí. Na jednej strane akoby ju čakal 
feudalizmus. Na druhej kasárenský komunizmus. Pred sebou akoby mala už iba socialistický sendvič, ktorý presne 
opísal francúzsky humorista Michel Coluche: "Lístok na šunku medzi dvomi lístkami na chlieb." No napriek tomu sa 
"Biafra ducha" na Dunaji (vďaka ostatnému opatreniu vlády) prebudí ešte aspoň raz do sýteho rána. Len aby to nebolo 
naposledy. 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
o Durcanskom SNN 8/2011, s. 2 

Predseda Matice slovenskej Marián Tkáã oslovil Historick˘ ústav MS s poÏiadavkou 

oficiálneho vyjadrenia sa k medializovanej kauze zatiaº neodhalenej busty 

Ferdinanda ëurãanského v Rajci. Peter Mulík, vedeck˘ pracovník Historického 

ústavu MS a tajomník Historického odboru MS, uviedol:  

„V súvislosti s medializovanou  

kauzou busty Ferdinanda ëurãanského v Rajci sa Matica slovenská rozhodla 

usporiadaÈ odborné kolokvium o Ïivote a aktivitách F. ëurãanského. Robíme 



to preto, Ïe mestské zastupiteºstvo v Rajci pri schvaºovaní svojho rozhodnutia 

o postavení busty vychádzalo najmä z matiãnej publikácie, ktorú vydal Kabinet 

slovenského exilu v roku 1996, ale zároveÀ miestny odbor MS v Rajci vydal stanovisko 

proti postaveniu busty.“ 

Na odborné kolokvium, ktoré sa uskutoãní 9. marca o 14. hodine v bratislavsk˘ch 

priestoroch Matice slovenskej, bolo pozvan˘ch viacero renomovan˘ch slovensk˘ch 

historikov z Historického ústavu SAV, Historického ústavu MS, Ústavu Pamäti národa, 

Múzea SNP i univerzitnej pôdy.  

„Kolokvium by malo poskytnúÈ objektívny  

obraz o tejto slovenskej osobnosti,“  

podotkol Peter Mulík. Publikácia vydaná Kabinetom  

slovenského exilu sa zaoberá predov‰etk˘m aktivitami F. ëurãanského 

v období rokov, ktoré strávil v exile.  

„Matica slovenská vníma F. ëurãanského ako  

slovenského intelektuála, ktor˘ od ranej mladosti nepochyboval o svojbytnosti 

slovenského národa a v úsilí o národno-‰tátnu emancipáciu Slovákov urobil v rokoch 

1933 – 1938 a v rokoch 1945 – 1974 veºa,“  

uviedol P. Mulík. Na aktivity F. ëurãanského  

poãas druhej svetovej vojny i po nej v‰ak majú rozmanité názory historici 

z in˘ch vedeck˘ch pracovísk ãi univerzít (a aj ìal‰ie organizácie), napr. Valerián 

Bystrick˘, Eduard NiÏÀansk˘ alebo Ján Hlavinka. Tieto názory sa t˘kajú hlavne 

politického pôsobenia F. ëurãanského a jeho aktívneho nadväzovania kontaktov 

s predstaviteºmi fa‰istického Nemecka i obdobia, poãas ktorého inicioval a aktívne 

sa podieºal na tvorbe antisemitského zákonodarstva. Aj podºa vyjadrenia Michala 

Schwarca, kurátora zbierok Múzea kultúry karpatsk˘ch Nemcov a vedeckého pracovníka 

HÚ SAV, mal F. ëurãansk˘ veºk˘ podiel na budovaní nedemokratického 

reÏimu prvej Slovenskej republiky. Tieto fakty nie je moÏné ignorovaÈ ani vypustiÈ 

z historick˘ch súvislostí. 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
Respekt.cz 26/27 2010, s. 30-33 Dva dobrodruzi, kteří obrátili Čechy na východ Příběh bratrů 
ze Soluně a jejich odvážného projektu na území Moravy /polemicky VRAJ LEN V ČR: BEZ 



"ZABUDNUTÉHO" VÝZNAMNÉHO ÚĆINKOVANIA NA ÚZEMÍ SLOVENSKA i 
širšie !?! V čl 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
Zemková predáva  
 Spoločnosť RTVS pani Zemkovej sa činí: začala predávať. Pravda, veľmi nevýhodne, 
ale predsa, ako sa na začínajúcu holdingovú spoločnosť patrí. Nuž čo, keď jej na tie televízne 
dlhy nenaprší zo štátneho rozpočtu, nech teda aspoň kvapne komisionálnym predajom 
deduška Večerníčka do reklamy na hypotekárne úvery. Veď čo už len môže povedať 
socialistický rozprávkový deduško dnešným kapitalistickým deťom, budúcim akcionárom a 
žiadateľom o hypoúvery! Načo toľká nostalgia za starosvetským deduškom, keď heslom dňa 
tejto vládnej garnitúry je: Všetko predať! Hoci aj štátny znak, ak bude záujem zo zahraničia.  
Autori reklamy z agentúry MUW/Saatchi&Saatchi si pochvaľujú, takú vydarenú reklamu ešte 
nemali: Len raz sa vyspíte s deduškom Večerníčkom a do 24 hodín ste zadĺžení po uši.   
 Eva Babitzová z Rady pre reklamu hovorí „neomylne“ do tábora odborníkov, 
psychológov, kryptokomunistov, nacionalistov a celej slovenskej verejnosti, že „znelka 
socialistického Večerníčka by sa nemala vnímať ako nedotknuteľný symbol“. Nevedno na 
akej lúke Babitzová vyrastala, lebo podľa tejto jej ideologickej výchovy sú aj Dobšinského 
slovenské ľudové rozprávky socialistický symbol, ako aj mnoho ďalších vecí, ktoré vytvoril 
v minulosti nejaký „socialistický tvorca“. Napokon, načo je deťom slovenský večerníček, keď 
majú Pokemónov a Schrecka. Okrem toho, RTVS má v archíve celú plejádu animovaných 
akčných kapitalistických gýčov, ktoré pomerne lacno nakúpili predchodcovia pani Zemkovej, 
Materák a Rybníček po tom, čo zlikvidovali slovenskú svetoznámu večerníčkovú tvorbu.  
 Animované „socialistické večerníčky“ z dielní domácich tvorcov sa predávali do 
kapitalistického sveta a získavali ocenenia na televíznych festivaloch. Animovaná tvorba bola 
drahá, ale prinášala nemalý zisk. Z tejto tvorby nezoatalo na Slovensku ani len torzo. 
Výtvarníci a animátori tohto ojedinelého druhu umenia sa rozpŕchli do sveta, kde bol o nich 
záujem a časť zostala doma a svoj um a zručnosť dala do služieb reklamy, aby mohla žiť. Ako 
jediný symbol kedysi žiadaného a vysoko ceneného umenia slovenských i českých tvorcov 
zostal na obrazovke v podobe znelky „neakčný“deduško Večerníček, zapaľujúci hviezdičky 
detstva. Nielen toho nášho, nostalgicky socialistického, ale detstva vôbec, detstva 
neskazeného hrubosťou, násilím a predajnosťou. Ideovou autorkou znelky, ktorá pretrvala 
inváziu vojsk spriatelených armád, normalizáciu i textilnú revolúciu bola už nežijúca Anna 
Minichová, legendárna dramaturgička a autorka večerníčkov. Jej dcéry Kataríny, ktorá 
pokračovala v diele svojej matky, sa nikto nepýtal na autorské práva.  
 Zemková strelila znelku večerníčka za babku v bazárovom výpredaji a basta. Zostáva 
iba otázka, kedy predá svoje sídlo, obrátenú pyramídu, symbol nezriadenej megalomanskej 
„socialistickej výstavby“. Na holdingovú obchodú spoločnosť RTVS by sa patrilo, aby tak 
urobila čo najskôr. 
                                                                                             Ľudovít Števko 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
http://halenar.blog.sme.sk/c/19453/Komu-klame-Milan-Cic-IIIIII.html 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
Prekrasna Zem 
http://www.youtube.com/watch_popup?v=2HiUMlOz4UQ&vq=large 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
Blog Sulik 
http://richardsulik.blog.sme.sk/c/257198/Koniec-plytvaniu-v-parlamente.html 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
Noemova archa 



http://translate.google.sk/translate?hl=sk&langpair=en%7Csk&u=http://users.vic.chariot.net.a
u/~leedas/noaha.html 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
Co sa nedocitate v mediach 
V mediách toho bolo uz dost na margo byvaleho arcibiskupa Jana Sokola, 
ale toto sa tam určite nedočítate! 
 

 
+++++++++++++++++++++++++++++++++ 

V najhoršom požičiam. Ale až po zložení vysokej kaucie. 
Ivan Kadlečík, Oleg Pastier: Spytovanie  

F. R. & G. december 2010, strán 424 
Román Spytovanie je pokračovaním dlhodobej spolupráce Ivana Kadlečíka a Olega 
Pastiera. Ich dialóg o literatúre, umení, hudbe a všeličom inom začal v roku 1989 a 
trvá dodnes. Viac ako dvadsaťročné „spytovanie“ je sondou do rôznych časových a 
dejinných zvratov nielen Kadlečíkovho životného príbehu, ale aj ponorom a 



náhľadom do kultúrnych, spoločenských a politických krkolomností rokov minulých a, 
samozrejme, aj do našej najsúčasnejšej súčasnosti. 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
"VACSINA OBYVATELOV PLATI DANE. JA BY SOM LEN CHCEL VEDIET 

� KTO DO RITI JE TA DANA". 

+++++++++++++++++++++++++++++++++ 
 


